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Salon kaupungin vammaisneuvosto                Pöytäkirja 4/2024 

Aika: 16.9.2024 klo 13-15 

Paikka:  Kaupungintalo, kokoustila Haapa 

Läsnä:    

Kirsti Rämö, puheenjohtaja 

Maija Iltanen, varapuheenjohtaja 

Anne Nummi, jäsen 

Anniina Wehman, jäsen 

Heikki Hannula, varajäsen  

Timo Tammi, kaupunginvaltuuston edustaja 

Kristiina Krapu, elinvoimapalvelut 

Jani Nurmi, sivistyspalvelut 

Hilpi Tanska, valmistelija ja sihteeri 

Vieraana (asiakohtaa 2):  

Aku Laaksonen, luontoliikuntamestari 

1 Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen.  

2 Luontoliikunnan kehittäminen 

Luontoliikuntamestari Aku Laaksonen kertoo neuvostolle työstään sekä käy neuvoston kanssa 
keskustelun luontoliikunnan ja luonnossa virkistäytymisen kehittämissuunnitelman 
valmistelusta.  

Aku esitteli työtään neuvostolle ja neuvosto antoi ideoita luontoliikunnan kehittämiseksi myös 
vammaiset huomioiden sekä tarjosi asiantuntemustaan myös jatkossa kehittämissuunnitelman 
edetessä. Kaupungin vuonna 2025 valmistuva esteettömyyden toimenpidesuunnitelma saattaa 
liittyä myös kehittämissuunnitelman tekemiseen, mikä on hyvä ottaa huomioon.  

3 Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen 

Neuvoston jäsenille ennakkoon toimitettu esityslista hyväksytään kokouksen työjärjestykseksi. 

 

Hyväksyttiin.  



4 Satojen kylien kaupunki – luonnos Salon kulttuuriohjelmaksi 

Valmistelija: kulttuurituottaja Suvi Aarnio, suvi.aarnio@salo.fi, p. 02 778 4982 

Salon kaupungin kulttuuripalvelut käynnisti kulttuuriohjelmatyön vuonna 2021 
valtuustoaloitteen tukemana. Ohjelmaan liittyvää tiedonkeruuta ja analysointia toteutettiin 
vuosien 2021–2023 aikana, laajasti kuntalaisia ja yhteistyökumppaneita kuullen. Kevään 2024 
aikana muotoilimme ohjelmaa kaupungin kulttuuripalveluiden ja eri toimialojen työntekijöiden 
yhteisissä työpajoissa. Tukena työssä olivat Ikinori Oy ja MDI Public. 

Työn tuloksena syntyi ensimmäinen ohjelmaluonnos, Satojen kylien kaupunki: Salon 
kaupungin kulttuuriohjelma 2024–2030 (tiivistelmä ohjelmaluonnoksesta liitteenä). Ohjelma 
esittää vision ”Salossa kulttuuri yhdistää”, jota tavoitellaan neljän päätavoitteen kautta.  

Näitä ovat: 

• Salolaisten identiteettien vahvistuminen 
• Kulttuurin monipuolisuuden ja saavutettavuuden lisääminen 
• Taiteen ja kulttuurin toimintaedellytysten lisääminen 
• Yhteistyön sujuvoittaminen toimijoiden kesken 

 

Kulttuuriohjelma tulee toteuttamaan osaltaan Salon kaupunkistrategiaa, 
hyvinvointisuunnitelmaa sekä työn alla olevaa yhdenvertaisuussuunnitelmaa. Toimintaa 
ohjaavat myös mm. laki kuntien kulttuuritoiminnasta, laki taiteen perusopetuksesta, laki 
yleisistä kirjastoista sekä museolaki. Näiden ohella toivomme, että ohjelma itsessään toimii 
vaikuttamisen välineenä, joka on avoimesti taiteen ja kulttuurin puolella. 

Yhteenveto ohjelmaluonnoksesta on esityslistan liitteenä. Kulttuuripalvelut keräävät paraikaa 
palautetta ja kommentteja luonnoksesta. Mitkä tavoitteista ja toimenpiteistä ovat omasta 
näkökulmastasi merkittävimpiä? Huomaatko puutteita, olemmeko oikeilla jäljillä? Voit myös 
jättää omia ehdotuksia tai kirjata muita mietteitä. Lopullinen ohjelma viimeistellään ja 
hyväksytään kuntalaisten, yhteistyökumppanien ja vaikuttamistoimielinten kuulemisen jälkeen 
loppuvuodesta 2024. 

Vammaisneuvosto antaa lausuntonsa kulttuuriohjelman luonnoksesta.  

Vammaisneuvosto kävi keskustelun ohjelman yhteenvedosta ja sovittiin, että sihteeri kirjoittaa 
lausunnon käydyn keskustelun pohjalta ja toimittaa sen kulttuuripalveluille. Lausunto 
lähetetään sähköpostitse läsnäolleille ja neuvoston jäsenille hyväksyttäväksi ennen 
lähettämistä.  

5 Vammaisjärjestöjen neuvottelukunnan koolle kutsuminen 

Kaupunginhallitus on 8.4.2024 § 124 hyväksynyt vammaisneuvoston uuden toimintasäännön, 
jossa todetaan mm. seuraavasti:  

” Vammaisneuvosto kutsuu vuosittain koolle vammaisjärjestöjen neuvottelukunnan, joka tekee 
kaupunginhallitukselle ehdotuksen vammaisneuvostoon valittavista järjestöjäsenistä. 
Vammaisjärjestöjen neuvottelukunnan jäseniksi kutsutaan vammaisten asioita käsittelevien ja 
edistävien salolaisten yhdistysten puheenjohtajat tai alueellisten yhdistysten Salon 
paikallisosastojen puheenjohtajat.”  

Vammaisneuvoston kesäkuun kokouksessa asiaa käsiteltiin seuraavasti: 
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” Keskusteltiin syksyn vammaisjärjestöjen neuvottelukunnan kokouksesta ja sovittiin, että 
kokous pidetään lokakuussa. Alustavasti sovittiin teemoiksi kaupungin järjestämä 
joukkoliikenne ja palveluliikenne sekä sosiaalihuoltolain ja vammaispalvelulain perusteella 
myönnettävät kuljetukset ja osallistujien kokemukset ja toiveet näiden kehittämiseen ja 
erityisesti kaupungin toimintaan liittyen. Toisena teemana mahdollisesti turvallisuuteen ja 
asumisturvallisuuteen liittyvät asiat.”  
 
Tilaisuuden järjestelyt ovat edenneet. Puheenjohtaja ja sihteeri kertovat järjestelyistä. 
Tilaisuuteen ilmoittaudutaan ennakkoon.  
  
Vammaisneuvosto esittäytyy tilaisuudessa ja neuvoston jäsenten ja varajäsenten toivotaan 
osallistuvan tilaisuuteen.   

Sovittiin, että lisätietoja tilaisuudesta annetaan neuvoston jäsenille heti, kun se on 
mahdollista. Tilaisuuden puhujat on sovittu, mutta aikataulu on vielä avoin.  

6 Vuohensaaren kahvilan esteettömyys 

Neuvoston jäsen, arkkitehti Kristiina Krapu kertoo neuvoston pyynnöstä Vuohensaaren 
kahvilasta ja mahdollisuuksista edistää kahvilan esteettömyyttä.  
 
Kristiina kertoi, että Vuohensaaren palveluja nykyään tarjoava yrittäjä hoitaa kahvilapalveluja 
ja leirintäaluepalveluja vielä ensi vuoden ajan ja sen toimija vaihtuu. Yrittäjä on rakentanut 
kahvilan terassin itse ja sen esteettömyyttä pohdittiin aikanaan, mutta toteuttaminen olisi ollut 
haastavaa ja esim. pitkää luiskaa pyörätuoleja varten ei rakennettu.  
 
Keskustelussa todettiin, että ennen uuden toimijan aloittamista saarella tulee käydä eri 
toimijoiden kanssa keskustelua palvelujen esteettömyydestä sekä pohtia mahdollisia 
investointeja koko kokonaisuus huomioiden eli nykyisen kahvilatoiminnan lisäksi esim. toiminta 
tanssilavalla sekä kesäteatterin toiminta.  
 

7 Terve Suomi tutkimuksen Salon tulokset  

Kaupunki osallistui viime syksyn ja talven aikana Terveyden ja hyvinvoinnin laitoksen laajaan, 
kunnan aikuisväestöä koskevaan Terve Suomi -tutkimukseen. 

Tutkimuksella selvitettiin salolaisten terveyteen ja hyvinvointiin vaikuttavia tekijöitä sekä 
tyytyväisyyttä niin hyvinvointialueen kuin kaupungin järjestämiin palveluihin. Tutkimusaiheita 
olivat muun muassa elinolot, koettu terveys ja elämänlaatu, ravitsemus, fyysinen aktiivisuus ja 
uni, päihteet, mielenterveys, osallisuus, syrjintä, toiminta- ja työkyky, kulttuuripalvelut sekä 
sosiaali- ja terveyspalvelujen käyttö ja kokemukset. 

Salon lisäksi tutkimukseen osallistui 9 muuta kuntaa, jotka olivat Nokia, Turku, Kaarina, 
Kuopio, Rovaniemi, Helsinki, Oulu, Kauniainen ja Espoo. Salon tutkimuksen otoskoko oli 2765 
henkeä, joista tutkimukseen osallistui 1292 henkeä. Vastausprosentti oli 46,7 %. 
Tutkimustulokset julkistettiin 24.4. ja ne ovat kuntakohtaisin tiedoin luettavissa 
verkossa Terve Suomi – kyselyosuuden indikaattoritaulukot: kuntien tulokset (thl.fi). 
Jokaisen kysymyksen tulosten kohdalla annetaan lisätietoja kyseisestä tutkimusindikaattorista. 
Indikaattoreiden tulkinnassa tulee huomioida, että kyseessä ovat vastaajien itse ilmoittamat 
tiedot. THL:n tiedote kuntakohtaisista tutkimuksesta ja kaupunkien välillä todetuista eroista on 
luettavissa: https://thl.fi/-/terve-suomi-tutkimus-tyokyvyssa-ja-fyysisessa-toimintakyvyssa-
merkittavia-eroja-kaupunkien-valilla 

Salon tuloksista julkaistiin 29.5. tiedote, jossa on tehty joitain huomioita tuloksista. Tuloksista 

https://www.thl.fi/tervesuomi_verkkoraportit/kyselyosuus_kunnat_2023/index.html
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on tiedotettu myös Varhan eri palveluista Salon alueella vastaavia esihenkilöitä/johtajia. 
Tiedote on luettavissa: https://tiedotteet.salo.fi/salo-osallistui-ensimmaista-kertaa-laajaan-
terve-suomi-tutkimukseen/ 

 
Jotta tutkimuksesta saataisiin paras hyöty, niin olisi tärkeää, että eri palveluissa tutustuttaisiin 
tutkimuksen tuloksiin ja mietittäisiin toimenpiteitä, joita esim. ensi valtuustokaudella voitaisiin 
kirjata kaupunkitason hyvinvointisuunnitelmaan tai palveluiden omiin suunnitelmiin. Kaupungin 
hyte-toimien vaikutuksia kuntalaisten hyvinvointiin voidaan aikuisväestön osalta arvioida, 
mikäli tutkimus voitaisiin toistaa esim. valtuustokausittain. Kymmenen kunnan tilaamasta 
Terve Suomi -tutkimuksesta julkaistu tiivistelmä on luettavissa:  
https://www.julkari.fi/bitstream/handle/10024/148954/URN_ISBN_978-952-408-306-
5.pdf?sequence=1&isAllowed=y 
 
Tiivistelmässä kunnille annetaan toimintaehdotuksia tutkimuksen aihealueittain.  

 
Vammaisneuvosto käy keskustelun Terve Suomi-tutkimuksen tuloksista ja niiden 
hyödyntämisestä kaupunkilaisten hyvinvoinnin edistämiseksi esim. järjestöjen ja kaupungin 
yhteistyön kautta.  
 
Hilpi esitteli tutkimuksen tuloksia ja totesi, että myös yhdistykset voivat käyttää tuloksia omien 
hyvinvointia edistävien toimiensa suunnittelussa.  

 

8 Muut asiat 

• Tapaaminen Someron vammaisneuvoston kanssa 

o Sovittiin, että puheenjohtaja on yhteydessä Someron neuvoston 
puheenjohtajaan ja he suunnittelevat Salon neuvoston vierailua Somerolle. 
Ajankohta ei ole vielä tiedossa, mutta paikalle voidaan mennä pikkubussilla tai 
kimppakyydein.  

• Turuntien esteettömien suojatiekorjausten tilanne 

o Laura Haonperältä on saatu vastaus, että korjaukset toteutetaan urakoitsijan 
toimesta lokakuun aikana.  

• Uimahallin esteetön kuntosali 

o Jani Nurmi kertoi esteettömästä kuntosalista, joka avautuu yleisölle näillä 
näkymin lokakuun aikana. Kuntosalin laitteet toimivat paineilmalla ja niitä 
käytetään ensisijaisesti luottokortin kokoisen ”kuntokortin” avulla, joka laitetaan 
laitteeseen sisään ja korttiin tallennettujen tietojen perusteella laite säätää 
käyttäjälle sopivat laiteasetukset sekä vastuksen. Toissijaisesti laitteita voi 
käyttää myös laitekohtaisen sähköisen näytön avulla. Liikunnanohjaajat tekevät 
harjoitusohjelmia kuntosaliin ja ohjelmat ladataan ”kuntokortille”. Esteetön 
kuntosali on käytettävissä uimahallin sisäänpääsymaksulla ja sinne kuljetaan 
joko portaita pitkin tai aulan hissillä. Portaat sijaitsevat naisten ja miesten 
pukuhuoneiden välissä kuten myös alakerran kuntosaliin johtavat portaat.  

9 Seuraava kokous 

Sovittiin, että seuraavan kokouksen ajankohtaan ja paikkaan palataan puheenjohtajan ja 
sihteerin toimesta sen jälkeen, kun mahdollisen Someron vierailun aikataulu on selvinnyt.  
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10 Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen klo 15.  

 

Salossa 17.9.2024 

 

Kirsti Rämö    Hilpi Tanska 

puheenjohtaja   sihteeri 

 

Pöytäkirja on sähköisesti allekirjoitettu.  
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